

Mødedato: 1. december 2021 kl. 13:00-14:30

Mødested: 1520-737 (Sky Lounge)

Mødeemne: Møde i Nat Forskningsudvalg

Deltagere: David Lundbek Egholm/DLE (NAT), Anders Møller/AM (CS), Henrik Balslev/HB (BIO, fra 13:40), Kurt Vesterager Gothelf/KVG (iNANO), Ove Christiansen/OC (CHEM), Steen Hannestad/SH (PHYS), Søren Munch Kristiansen/SMK (GEO), Torben Heick Jensen/THJ (MBG), Søren Fournais/SF (MATH), Astrid R. Klingen/ARK (NAT, referent)

Afbud: --

Udkast til referat (opfølgingspunkter markeret med gult)

13:00 – 13:05 (5 min.)

1. Velkomst og godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt.

13:05 – 13:15

2. Ny forskning på CS v/AM

AM introducerede forskningsgrupperne på CS, og præsentere bl.a. sit eget arbejde, der omhandler forskningsspørgsmålet "How can we (build software tools that can) help the software developers become more productive?". Udvalget aftalte at høre nærmere om rekrutteringsindsats ifm. digitaliseringssatsningen på et møde i det kommende år (ARK følger op).

13:15 – 13:45

3. Indirekte omkostninger og NNF – work in progress

DLE orienterede om principperne for CO₂-center-budgettet, samt NNFs nyeste opslag for konkurrenceudsatte midler (investigator- og NERD-calls med deadline i starten af 2022), der åbner for muligheden til at søge bench fees. Nat tager i dette sammenhæng endnu et lille skridt hen mod en full-cost-model for eksternt finansierede projekter, idet NNF kræver dokumentation for en institutionel bench fee-politik for at kunne søge midlerne. Administrationscentrets økonomiafdeling arbejder med højtryk på beregningerne, og et udkast behandles i fakultetsledelsen inden jul. Udvalget ønsker sig en one-pager, der beskriver overgangen fra inddæknings- til fuld-kost-tilgangen på Nat, for at støtte kommunikation i de lokale forskningsmiljøer. DLE og ARK følger op i starten af det nye år.

13:45 – 14:00

4. Fremtidens ansøgningsregistreringssystem – hvilke behov og ønsker har forskerne?

DLE fortæller, at AUs forskningsudvalg drøfter behov for og krav til et ansøgningsregistreringssystem der dækker hele AU, og beder om input til denne diskussion: Hvilke behov og ønsker er der fra forskerne ift. at understøtte ansøgningsprocessen, fx ifm. budgetlægning, godkendelsesprocesser etc.?



Udvalgets tilbagemeldingerne har som hovedpointe, at det er budgetlægningen, der medfører det største behov for understøttelse. Udvalget drøftede fordele og ulemper af forskellige typer understøttelse (workflow-system eller excel-skabeloner), og blev enig om, at et simpelt system er til at foretrække.

Udvalget opfordrer i øvrigt til at holde fokus på, at et evt. nyt system rent faktisk aflaster forskerne og ikke kun andre involverede.

14:00 – 14:15

5. Gensidig orientering

- a. Nyt fra de lokale forskningsudvalg
- b. Nyt fra dekanat og AUs forskningsudvalg

Michael Møller Hansen bliver nyt medlem for BIO men er forhindret i at deltage lige fra starten af 2022. HB fortsætter derfor, indtil Michael kan overtage.

14:15 – 14:20

6. Mødeplan 2022

ARK indkalder. Hvis der opstår større konflikter fx med undervisning, justeres mødeplanen i det nye år.

14:20 – 14:20

7. Skriftlige meddelelser

- Bilag 7a: Kommende deadlines
- Bilag 7b: Procesplan ERC CoG

14:20 – 14:30

8. Eventuelt

Næste møde: temamøde HEU søjle 2

KVG holder forskningsoplægget på næste møde (1. februar 2022).